
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XLIII/2022
z sesji w dniu 29 czerwca 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2022 r. o godz. 10:30, a zakończono o godz. 14:42 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Robert Kudzia
7. Antoni Kufel
8. Marcin Kwiatek
9. Elżbieta Lenda
10. Alina Macher

11. Bożena Maślanka

12. Małgorzata Olma
13. Katarzyna Seneta
14. Marcin Stawinoga
15. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XLIII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice Marcin Kwiatek otworzył XLIII sesję Rady Gminy Wilkowice.
Przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.
Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na tą wyjątkową sesję, tj.:

Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,
wszystkich radnych - //sto obecności radnych stanowi załącznik nr l do protokołu (dwóch
radnych obecnych zdalnie: Małgorzata Olma, Robert Kudzia),
Zastępcę Wójta pana Macieja Mrówkę,
Sekretarza Gminy panią Alicję Kaszka - Micherdzińską,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
pana Arkadiusz Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie naszego systemu,
panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady, która czuwa na protokołem z sesji,

Następnie Przewodniczący odczytał listę obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził, że
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego
15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Następnie Przewodniczący odniósł się do dnia 25 czerwca 2022 r, kiedy to zmarł Pan Zbigniew Banet.
Przedstawił krótką cahrakterystykę Jego osoby a następnie zaproponował, aby minutą ciszy uczcić
Jego pamięć. Złożył również rodzinie kondolencje oraz wyrazy współczucia.
Przedstawił następujące wystąpienie:
Panie Wójcie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo nie tak wyobrażałem sobie rozpoczęcie sesji dot.
rozpatrzenia raportu oraz procedury absolutoryjnej, która jest podsumowaniem i oceną działalności
Wójta jako organu wykonawczego za rok 2021. Dzień 25 czerwca 2022 roku przyniósł nam smutną



informację o śmierci Honorowego Obywatela Gminy Wilkowice dr Zbigniewa Baneta - wieloletniego
prezesa klubu LKS Klimczok-Bystra.

Śp. Zbigniew Banet urodził się w roku 1940 w Warszawie, gdzie spędził dzieciństwo. Całą okupację, aż
do Powstania Warszawskiego, poprzez obóz segregacyjny w Pruszkowie spędził w stolicy, następnie
został wywieziony na podkrakowską wieś Celiny w Gminie Iwanowice. Po kilku miesiącach wyjechał
do miejscowości Kozy. Jego matka otrzymała pracę w sanatorium w Bystrej i od 1946 uczęszczał do SP
w Bystrej, w latach 1953-1957 uczęszczał do liceum im. Kopernika w Bielsku, następnie ukończył
studia na Politechnice Śląskiej w Gliwicach na Wydziale Górniczym. W 1978 roku obronił pracę
doktorską pt. "Badanie zachowania się zębnika w przekładni trójdrożnej" na wydziale mechanicznym
i energetycznym Politechniki Śląskiej, uzyskując tym samym tytuł naukowy dr inź. n. technicznych.

Pan Zbigniew Banet od grudnia 1983 roku był prezesem powstałego w 1922 roku Ludowego Klubu
Sportowego "Klimczok-Bystra", którego wychowankami, za jego kadencji są liczni, wybitni sportowcy.
Wśród nich należy wymienić Łukasza Kruczka - olimpijczyka z Nagano, Agnieszkę Szymańczak -
olimpijkę z Soczi i multimedalistkę Mistrzostw Polski, Pawła Klisza - olimpijczyka z Soczi, czy też
aktualnego członka Kadry Narodowej w skokach narciarskich -Jakuba Wolnego.

Prezes Banet prowadził szeroko rozumianą społeczną działalność na rzecz rozwoju sportu na
terenie Gminy Wilkowice oraz powiatu bielskiego. Dzięki jego staraniom ukończony został remont
siedziby Klubu "Klimczokówka". W 2010 roku, dzięki wieloletnim staraniom i wysiłkom do użytku
został oddany kompleks skoczni narciarskich HS-19 i HS-31 wraz z zapleczem sędziowskim w Bystrej,
gdzie od lat odbywają się imprezy sportowe dla najmłodszych adeptów skoków narciarskich.
Zaangażowanie społeczne śp. Zbigniewa Baneta było wielokrotnie doceniane. Jest m. in. : laureatem
prestiżowej Nagrody Starosty Bielskiego im. Józefa Londzina z roku 2015 a w roku 2019 został
odznaczony Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia Polski, przyznawanym przez Prezydenta RP.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie pamięci Honorowego
Obywatela Gminy Wilkowice śp. Zbigniewa Baneta minutą ciszy.

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że informacja o sesji wraz z porządkiem obrad była dostępna na
stronie internetowej i każdy mógł się z nim zapoznać.
Porządek obrad stanowi zatqcznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie następujących zmian do porządku obrad:

- wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na: - zdjęciu
z porządku obrad pkt 13 - przyjęcie protokołu z sesji XLII/2022.

Głosowano wniosek w s rawie:

Wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na: - zdjęciu
z porządku obrad pkt 13 - przyjęcie protokołu z sesji XLII/2022.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Otma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek



- kolejny wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na:
zmianie tytułu uchwały w punkcie "12 i" z: pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji
w Katowicach na pokrycie wydatków inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu oznakowanego
dla Komisariatu Policji w Szczyrku na: pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji
w Katowicach na pokrycie wydatków inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu
nieoznakowanego dla Komisariatu Policji w Szczyrku,.

Głosowano wniosek w s rawie:
Wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na: - zmianie tytułu
uchwały w punkcie "12 i" z: pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Katowicach na
pokrycie wydatków inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu oznakowanego dla Komisariatu
Policji w Szczyrku na: pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Katowicach na
pokrycie wydatków inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu nieoznakowanego dla Komisariatu
Policji w Szczyrku.

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

- kolejny wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na: -
wprowadzeniu do porządku obrad dodatkowej uchwały w punkcie 12 porządku obrad - podjęcie
uchwał w sprawie dodatkowej uchwały w sprawie: "przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania
wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania
organowi regulacyjnemu" -jako pkt 12 j.

Głosowano wniosek w s rawie:

Wniosek o zmianę porządku obrad sesji w dniu 29 czerwca 2022 r. polegających na: - wprowadzeniu
do porządku obrad dodatkowej uchwały w punkcie 12 porządku obrad - podjęcie uchwał w sprawie
dodatkowej uchwały w sprawie: "przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków na terenie gminy Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu" -
jako pkt 12 j.

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Radni powiatowi nie wzięli udziału w sesji.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.



ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
- Postępowania:

l) w dniu 06.06.2022 r. ogłoszono postępowanie na "Budowę budynku Centrum Edukacji
Ekologicznej wraz z zagospodarowaniem terenu w Bystrej przy ul. J. Fałata". Otwarcie ofert
planowane jest w dniu 29.06. 2022 r. (w dniu dzisiejszym).

2) w dniu 10.06.2022 r. ogłoszono postępowanie na "Przebudowę drogi gminnej ul. Prostej
w Wilkowicach", Otwarcie ofert planowane jest w dniu 4. 07. 2022 r.

3) w dniu 28.06. 2022 r. ogłoszono postępowanie na "Opracowanie dokumentacji
projektowo-kosztorysowej dla zadania: Rozbudowa drogi wojewódzkiej, polegająca na budowie
chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 942 ul. Żywiecka w gminie Wilkowice wraz z pełnieniem
nadzoru autorskiego". Otwarcie ofert planowane jest w dniu 8.07.2022 r.

- Podpisane umowy
W dniu 24.06.2022 r. podpisano umowę na zadanie "Odbiór odpadów komunalnych z terenu gminy
Wilkowice" z firmą EKOŁAD Sp. z o.o. na kwotę brutto 2. 549. 865, 70 zł.

Złożone wnioski o dofinansowanie:
- w dniu 24. 06. 2022 r. złożono wniosek na "Budowę oraz przebudowę kanalizacji sanitarnej

w Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej i ul. Orczykowej - typ operacji "Gospodarka wodno-ściekowa
w ramach poddziałania "Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową
wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie
energii" objętego PROW na lata 2014 -2020.

- w dniu 24.06.2022 r. złożono wniosek na "Budowę pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia
w Wilkowicach - typ operacji "Budowa lub modernizacja dróg lokalnych" w ramach poddziałania
"Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów
małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii objętego
PROW na lata 2014 -2020.

KANALIZAOA: Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 22.06. 2022 r.
Etap l i Etap III: zakończony: 43,8 km (kanały główne i boczne z sięgaczami)
Etap II + Zadania 13 i 14: wykonano: 39, 9 km sieci kanalizacyjnej

O ółem Pro"ekt: w konano: 83 7 km - zaawansowanie rzeczowe 99 9%

> Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 90% - 74, 4 min zł brutto
(z 83,3 min - koszt całkowity Projektu)

> Wykorzystanie Dotacji: 41, 1 min zł z 43, 3 min zł - 95%
> Wykorzystanie pożyczki: 17,4 min zł z 20,9 min zł - 83%
> Zaakceptowano Przejściowe świadectwo Płatności nr 27 na 936 tyś. zł.
> Realizowane są postępowania w sprawie ustanawiania służebności posadowienia i przesyłu

nowo wybudowaną kanalizacją ściekową.

Aktualnie 39 postępowań zakończyło się podpisaniem aktu notarialnego, a na kolejne 11 umówione
zostały terminy sporządzenia.

Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej:
Ilość podłączonych budynków do sieci kanalizacyjnej na czerwiec 2022 - 1157 budynki
(z planowanych, 1695); tj. : 68%.



Bieżąca realizacja.
> Prace rozruchowe urządzeń tłoczni na pompowni "Łubinowa". W dniu 14. 06. 2022r. odbył się

odbiór techniczny + BHP + AKPiA tłoczni "Łubinowa" z udziałem AQUA S.A. Przyszły
eksploatator zgłosił uwagi, które aktualnie są usuwane.

> Na pompowni "Huciska" trwają ostatnie prace wykończeniowe. Planowany odbiór do 15 lipca
br.

> Wykonywane są ostatnie prace odtworzeniowe, głównie terenów zielonych.

Gmina prowadzi obecnie rozmowyzNFOŚiGW nad przygotowaniem jeszcze jednego kanalizacyjnego
zadania nr 15 w rejonie ul Szczyrkowskiej k/Centrum Ogrodniczego Berberys w Bystrej. Zadanie to
realizowane byłoby z oszczędności wynikających z rozliczeń końcowych Projektu. Wniosek w tej
sprawie zostanie wysłany do NFOŚiGW do 5 lipca br.

Uwagi i uwarunkowania:
Termin realizacji całego Projektu -wg Umowy o Dof. : 31. 12. 2022r. - niezagrożony
Termin uzyskania Efektu ekologicznego - wg Umowy o Dof. : 31. 12.2023r. - niezagrożony.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
- od 16. 05. 2022 r. do 15. 06. 2022 r. został wyłożony do publicznego wglądu projekt

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy,
obejmującego część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby
ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska),

- 1.06.2022 r. odbyła się dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w w/w projekcie
planu,

- uwagi do projektu planu można składać w nieprzekrac2alnym terminie do dnia 30.06. 2022 r.

Nadal trwają prace nad opracowaniem projektu Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice.

INNE: w dniu jutrzejszym, tj. 30.06.2022 r. mija termin składania deklaracji do Centralnej Ewidencji
Emisyjności Budynków. Na dzień dzisiejszy złożonych zostało już 3402 deklaracje, co stanowi 75,6%
przewidywanych deklaracji. Ok. 100 wniosków nie zostało jeszcze wprowadzonych do systemu.

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pracy w okesie międzysesyjnym obejmującą okres od
31. 05. 2022-29. 06. 2022

l) l czerwca - Mój Piłkarski Dzień Dziecka,
2) 8 czerwca - podsumowanie dla drużyn ze szkół podstawowych projektu Lego Cargo Connect

w ZSP w Mesznej,
3) 23 czerwca - Festiwal First Lego League w Przedszkolu Publicznym w Bystrej,
4) 25 czerwca - rozpoczęcie II Memoriału im. Szymona Kaima,
5) 27 czerwca - "Bezpieczny cyklista" akcja WRD KMP w Bielsku-Białej i Radio Bielsko przy UG

w Wilkowicach.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący poinformował, że nie odnotowano złożenia interpelacji, ani zapytania.
Wójt sprotował, że wpłynęła interpelacja radnego M. Stawinogi.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili informacje na temat wnioksów wypracowanych



na ostatnych posiedzeniach komisji.
- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący Krzysztof Krajewski poinformował, że komisja
ostatno nie sptykała się i wniosków nie sformułowała,
- Komisja Owiaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący Antoni Kufel poinformował, że
komisja na posiedzeniu w czerwcu br. sformułowała dwa wnioski z wizytacji obiektów kultury w dniu
18 maja 2022 r:

. Naprawa kostki brukowej obok MOK w Mesznej, wzdłuż ściany zachodniej.

. Zmiana przeznaczenia pomieszczeń toalet na parterze MOK z przeznaczeniem toalety męskiej
na pomieszczenie gospodarcze.

- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca Alina Macher poinformowała,
że komisja na posiedzeniu w czerwcu br. sformułowała jeden wniosek - członkowie Komisji
jednogłośnie zawnioskowali o dokonanie analizy prawnej możliwości korzystania przez gminne kluby
sportowe z przestrzeni reklamowej na obiektach sportowych usytuowanych na terenie gminy
Wilkowice w trakcie danego roku kalendarzowego.

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska Przewodnicząca - Bożena Maślanka przedstawiła
wniosek z ostatniego posiedzenia komisji w czerwcu br. oraz wnioski z objazdu sołectwa z 26 maja br.

23 czerwca r.

Z uwag na pojawienie się nowych okoliczności w przedmiocie sprawy związanej z zakupem lub
zamianą gruntów na terenach strefy przemysłowej Gminy Wilkowice, Komisja Infrastruktury podejmę
stosowna rekomendację po całkowitym wyjaśnieniu nowych faktów w sprawie wnioskowanego
zbycia lub zamiany.

26 maja 2022 r. -wnioski po objeździe Gminy Wilkowice.
Sołectwo Wilkowice:

l. Doprowadzić do remontu barier i mostów na rzecze Wilkówka po wcześniejszej inwentaryzacji w/w
mostów.

2.Wypracować stanowisko w sprawie zagospodarowania terenu nad rozebraną zaporą
z przeznaczeniem na tereny rekreacyjne dla mieszkańców Gminy Wilkowice z uwzględnieniem
obowiązującego po rozebraniu zapory terenu ochronnego.
3. Rozważyć możliwość wykonanie nakładek asfaltowych na ul. Harcerskiej w najbardziej
uszkodzonych miejscach przy uwzględnieniu możliwość etapowania prac w okresie kilku lat.
4.Wykonanie miejsc postojowych przed ogólnodostępnym placem zabaw w Sołectwie Wilkowice przy
ul. Strażackiej - obniżenie krawężników i położenie płyt drogowych.
S. Podtrzymać prowadzoną przez Wójta procedurę w zakresie dalszego pozyskiwania gruntów pod
cmentarz w sołectwie Wilkowice.

G. Pozyskać merytoryczne informacje w zakresie planowanej organizacji ruchu na ul. Dworcowej
w sołectwie Wilkowice w związku z powstającą inwestycją przemysłową.

Sołectwo Meszna:
l. UI. Handlowa - odcinek od MOK do ul. Szczyrkowskiej - doraźnie wykonać remont cząstkowy,
w perspektywie przewidzieć lekkie frezowanie nawierzchni i położenie nowej warstwy asfaltu po
wcześniejszym zabezpieczeniu środków na ten cel.
2.Wystąpić z wnioskiem do Starostwa Powiatowego o konserwację barierki wzdłuż ciągu pieszo-
rowerowego na odcinku ul. Słonecznej do ul. Zielonej w Mesznej z uwagi na intensywną rdzę
zwłaszcza w miejscach spawanych.
3.Wystqpić z wnioskiem do Starostwa Powiatowego w zakresie likwidacji odcinków pasa zieleni
wzdłuż chodnika w kierunku centrum Bystrej i tym samym poszerzenie go o możliwość utworzenia
ciągu dla rowerów.



4.Wykonanie bezpiecznego i praktycznego podłoża na nowym placu zabaw w Mesznej np.
nawierzchni tartanowej czy sztucznej trawy w celu zapewnienia bezpieczeństwa użytkowników
i czystości obejścia.
5. Naprawa i odmalowanie względnie wykonanie nowych barierek na przepuście obok kościoła
w Mesznej. Obecne jest pogięte i przerdzewiałe.

G.Wykonanie odmalowania przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu Szkolna - Kościelna oraz linii
oddzielających ciąg pieszy od tego skrzyżowania do parkingu przy kościele.
7-Wystąpić z wnioskiem do Wód Polskich o przegląd i uregulowanie koryta potoku Mesznianka,
zwłaszcza w jej górnym odcinku przy końcu ul. Orczykowej w związku ze stopniowym osuwaniem się
skarpy brzegowej.

Sołectwo Bystra:
l.Sprawdzić własność gruntu wokół kwiaciarni przy ul. Kasztanowej w Sołectwie Bystra i doprowadzić
do polepszenia widoczności w tym rejonie w skutek wstawiania kwiatów na teren chodnika.
2-Zabezpeczyć barierki przy moście znajdującym się między parkiem Fałata a SP nrl w Bystrej
poprzez zamontowanie dodatkowych elementów poziomych przy moście.
3-Naprawa barierek na moście znajdującym się przy ul. Klimczoka w przysiółku Czosek.
4-Rozważyć i zabezpieczyć środki na budowę wiaty przystankowej przy ul. Fałata, przystanek Zajazd
pod Źródłem w kierunku Bystra Leśniczówka.

- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca Katarzyna Seneta poinformowała, że
komisja na ostatnim posiedzeniu wniosków nie sformułowała,
- Komisja Rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda poinformowała, że komisja pracowała na
ostatnich posiedzeniach nad wnioskiem absolutoryjnym i opinią w sprawie wykonania budżetu za
2021 r.

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wilkowice za rok 2021:
Przewodniczący Rady przywołał przepisy dotyczące procedury rozpatrywania raportu o stanie gminy
stwierdzając, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym:

- Art. 18.
2. Do wyłącznej właściwości rady gminy należy:
4a) rozpatrywanie raportu o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub
nieudzielenia wotum zaufania z tego tytułu;

- Art. 28aa wskazuję, że
Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, co miało miejsce.
Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację
polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego.
Rada Gminy rozpatruje raport o którym mowa w ust l, podczas sesji na której jest podejmowana
uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi. Raport
rozpatrywany jest w pierszej kolejności . Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza
się debatę.
W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos.
Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w trybie określonym w ust. 6, składa do przewodniczącego
rady pisemne zgłoszenie.
Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja,
podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. Takich zgłoszeń nie było.
Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy rada gminy przeprowadza głosowanie nad
udzieleniem Wójtowi wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Niepodjęcie uchwały
o udzielniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi



wotum zaufania.

a) omówienie przez wójta Raportu o stanie Gminy Wilkowice za rok 2021,

Wójt przedstawił informację o w/w raporcie.
Zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym. Wójt do dnia 31 maja 2022 r. przedstawił Radzie
Gminy Raport o stanie Gminy Wilkowice za rok 2021. Raport został przekazany na ręce
Przewodniczącego Rady pismem z dnia 30 maja br., a także udostępniony na stronie internetowej
Gminy Wilkowice oraz Biuletynie Informacji Publicznej w tym samym dniu.
Raport, zgodnie z wytycznymi określonymi ustawą o samorządzie gminnym, obejmuje
podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk,
programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego.
Podobnie jak w latach poprzednich Raport o stanie Gminy Wilkowice za 2021 r. został opracowany na
bazie szczegółowych danych z wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy Wilkowice oraz danych
przekazywanych przez poszczególne komórki organizacyjne Urzędu Gminy w Wilkowicach. Raport
posłużył przedstawieniu stanu realizacji zadań i kompetencji organu wykonawczego w roku
minionym, czyli ich stanu i przebiegu w ciągu całego roku 2021. Raport, analogicznie jak w latach
poprzednich, składa się z czterech części, poprzedzonych podsumowaniem roku, rozszerzającym
znacząco merytoryczny zakres raportu, wynikający z zapisów ustawy o samorządzie gminnym.

Część pierwsza raportu przedstawia szerokie podsumowanie działalności Wójta Gminy
Wilkowice w roku 2021, dotyczące realizowanych zamówień publicznych, pozyskiwanych
środków pozabudżetowych, podejmowanych i zrealizowanych inwestycji. W niniejszej
części uwzględniona została także informacja o konsultacjach społecznych przeprowadzonych na
terenie Gminy wciągu analizowanego roku. W tej części raportu uwzględniono również liczne
osiągnięcia Gminy Wilkowice, prowadzoną współpracę z innymi społecznościami samorządowymi
oraz inne działania prowadzone w ramach dotychczasowej współpracy.

Część druga zawiera szeroki opis działań podejmowanych w roku minionym na
rzecz realizacji polityk, programów i strategii, obowiązujących zarówno bezpośrednio w roku 2021,
jak i perspektywie wieloletniej w na terenie Gminy Wilkowice. W tym miejscu zostały również
uwzględnione i zaprezentowane wstępne założenia, cele strategiczne i szczegółowe najważniejszego
dokumentu strategicznego w Gminie Wilkowice - Strategii Rozwoju Gminy Wilkowice do 2030 r.

Trzecia część niniejszego raportu prezentuje zwięzłą informację dotyczącą realizacji uchwał
podejmowanych w 2021 r. przez bieżącą Radę Gminy Wilkowice.

Ostatnia, czwarta część raportu, przedstawia realizację budżetu obywatelskiego w Gminie
Wilkowice w 2021 r., jakim jest fundusz sołecki.
W związku z art. 18 ust. 2 pkt 4a ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady
gminy należy rozpatrywanie raportu o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie
udzielenia lub nieudzielenia wójtowi wotum zaufania z tego tytułu. Rozpatrywanie raportu następuje
podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub
nieudzielenia absolutorium wójtowi, zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym.
Na podstawie przedstawionego Raportu o stanie Gminy Wilkowice za 2021 r., po przeprowadzeniu
debaty nad Raportem, zwracam się do Rady Gminy Wilkowice o podjęcie uchwały w sprawie
udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Wilkowice.
Kontynuując Wójt stwierdził, że Raport zawiera 118 stron opisu, jest szczegółowy. Wójt zaznaczył, że
od dwóch lat przygotowuje również zwięzłą wersję raportu, żeby była czytelniejsza dla mieszkańców,
bo skupia się na najważniejszych rzeczach. W tym roku miało to miejsce w lutym br.
Wójt nawiązał do artykułu w gazecie - "Podsumowanie roku 2021". Patrząc z perspektywy dzisiejszej
wiele udało się osiągnąć, ale też bardzo zmienił się świat wokół nas. Ten artykuł, to rzetelne
podsumowanie tego, co w gminie wydarzyło się w 2021 r.
Przywołał na istotniejsze zadania, omawiając szczegółowo każde z nich.
Nawiązał do dwóch rzeczy z których nie jesteśmy szczęśliwi, a mianowicie:

utrata Bieniatki - od l stycznia 2021 r. na podstawie Rozporządzenia Rady Ministrów nasz



teren został pomniejszony o 20,5 ha poprzez oddanie Bieniatki Miastu Szczyrk. Ta strata
Bieniatki nie jest ogromną stratą dla Gminy Wilkowice, ale przede wszytskim jest odpowiedzią
na pisma samych mieszkańców Bieniatki, którzy od zawsze są związani z miastem Szczyrk.
chcieliśmy też zapory na Wilkówce, ale nie będziemy jej mieli. Wyrokiem kasacyjnym
uzyskaliśmy pewność, że Gmina Wilkowice miała rację, a sama decyzja o rozbiórce była
wydana z naruszeniem prawa, bo gmina Wilkowice nie została potraktowana jako strona
w tym postępowaniu. Na ten temat było kilka artykułów w naszej gazetce, do których Wójt
odesłał.

Najważniejszą inwestycją były prace kanalizacyjne w ramach projektu: "Budowa sieci kanalizacji
sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji"
Następnie: "Rozbudowa ul. Agrestowej wraz z budową odwodnienia w Mesznej"; "Budowa
przedszkola w Mesznej"; "Rozbudowa ZSP w Mesznej w formie zaprojektuj i wykonaj"; "Rewitalizacja
przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej" składająca się z czterech projektów:

l. Budowa sezonowego centrum edukacji ekologicznej oraz tras edukacyjna - dydaktycznych,
2. Wykonanie działań przyrodniczych,
3. Przebudowa kładki dla pieszych nad potokiem Białka,
4. Budowa budynku Centrum Edukacji Ekologicznej wraz z zagospodarowaniem terenu

w Bystrej przy ul. J. Fałata"
Kolejne zadania to: "Termomodernizacja oraz remont budynku gminnego w Bystrej przy ul. Fałata 2H'
- budynek dla organizacji; początkiem roku 2021 odebraliśmy zadanie: "Budowa parkingu na terenie
SGZOZwWilkowicach".
Z kluczowych inwestycji związanych z poprawą bezpieczeństwa na drogach to: przebudowa
skrzyżowania drogi powiatowej: ul. Wyzwolenia z ul. Strażacką i ul, Kościelną, polegająca na
wyniesieniu całej tarczy skrzyżowania; remont najbardziej uszkodzonej nawierzchni asfaltowej na
drogach powiatowych w naszej gminie; kolejne dwa wyniesione przejścia dla pieszych - skrzyżowanie
na ul. J. Fałata w Bystrej na przejściu między przedszkolem, a szkołą i drugie w Wilkowicach Górnych
w rejonie ul. Harcerskiej. Kolejne zadanie, które udało się zakończyć, to budowa oświetlenia chodnika
i ścieżki pieszo - rowerowej.
Największym problemem dróg na terenie gminy jest brak ich odwodnienia. Wykonaliśmy w sumie ok.
550 m tych odwodnień montując porządne koryta betonowe wzdłuż dróg. Układamy płyty drogowe
na drogach, gdzie nie ma asfaltu. Kolejne zadania dotyczące zmiany organizacji ruchu sygnalizacji
świetlnej na skrzyżowaniu ul. Wyzwolenia, ul. Szczyrkowkiej i ul. Klimczoka, podpisano porozumienie
na mocy którego dzisiaj możemy myśleć o zaprojektowaniu chodnika wzdłuż Żywieckiej.
Prowadzimy również działania w zakresie poprawy jakości powietrza, to istotny element działania
gminy. Prowadzimy doradztwo energetyczne poprzez dopłatę do wymiany pieców (PONE) oraz
edukujemy, informujemy i pomagamy mieszkańcom w pozyskiwaniu środków z innych źródeł (Czyste
Powietrze). Wymieniono w jednym roku 156 starych pieców.
W artykule "Podsumowanie roku 2021" jest również zawarte kompendium wiedzy o budżecie.
Dochody bieżące, to kwota 78. 215. 363, 32 zł. To gigantyczna kwota. Zaznaczył, że nasz budżet miał być
deficytowy i miał on wynosić ponad 11. 000. 000 zł a zakończył się nadwyżką w kwocie ponad
2. 000. 000 zł.
Otrzymaliśmy ogromne środki na cele inwestycyjne z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.
Wsparcie finansowe otrzymaliśmy również w ramach obszarów turystycznych województwa
śląskiego: zakupiliśmy ratrak za kwotę 477. 000 zł. Ogromnym sukcesem była regulacja stanu
prawnego dróg gminnych i innego mienia. W 2021 r. w sumie pozyskaliśmy na rzecz gminy prawie
10 ha gruntów - Wójt wymienił jakie.
Ważną sprawą są również nagrody, jakie gmina otrzymała, które pokazują nas na tle innych jednostek:
l miejsce w województwie śląskim i 12 w Polsce wśród gmin wiejskich. To historycznie najlepszy
wynikm naszej gminy w rankingu finansowym samorządu terytorialnego w Polsce za 2020 r. W grupie
1533 gmin wiejskich Gmina Wilkowice zajęła najlepsze w historii 12 miejsce. Jest to jednocześnie
awans naszej gminy o sześć miejsc w górę - z 18 w roku 2019.



Ponadto w Rankingu Gmin Województwa Śląskiego na 126 gmin do 20.000 mieszkańców - Gmina
Wilkowice zajęła III miejsce.
Za działania na rzecz poprawy jakości powietrza, jako jedna z sześciu gmin województwa śląskiego,
Gmina Wilkowice została nagrodzona w najbardziej prestiżowym konkursie ekologicznym naszego
reginu - "Zielone czeki" - zorganizowanym przez WFOŚ i GW w Katowicach. Otrzymane wyróżnienie
"Gmina przyjazna dla czystego powietrza" znaczy wiele, to laurka zarówno dla Wójta, jak i dla rady
Gminy, ale i dla samych mieszkańców, którzy podejmowali te działania żeby poprawiać dbałość
o środowisko. Jeżeli połączymy to z ilością mieszkańców już podłączonych do kanalizacji, to widzimy,
że wszystkie działania w obszarze poprawy środowiska na terenie gminy realnie przynoszą bardzo
wiele skutków.

b) debata nad raportem,
Głos w dyskusji zabrała radna A. Macher, która stwierdziła, że to nie jest debata nad artykułem
w gazecie tylko nad raportem. Podzieliła się z radnymi uwagami na temat raportu, przedstawiła
ogólne odczucia; refleksje dotyczące raportu, które nie będą rzutowały na wynik głosowania nad
votum zaufania.

Raport spełnia ustawowy wymóg i to jest dobra informacja. Zaznaczyła, że nie ma opracowanych
głównych, ramowych założeń dotyczących raportu. Nie ustalono, które dziedziny życia społecznego
omawiamy w raporcie, a które pomijamy.
Radna stwierdziła, że porównała wcześniejsze raporty z 2018, 2019 i 2020 roku i ten z 2020 jest
najmniej obszerny, posiada najmniej informacji, niektóre działy są zdawkowo potraktowane.
To wynika z analizy pod kątem nowej strategii gminy, która będzie obowiązywała do 2030 r., która
jest w trakcie opracowania i która nie jest nigdzie opublikowana. Dlatego też pewne rzeczy w tym
raporcie za 2020 r. powinny być.
Mamy w raporcie 4 obszary strategiczne (jakość życia mieszkańców, środowisko naturalne i ekologia,
tożsamość gminy, zrównoważony i odpowiedzialny rozwój przestrzenny gminy i poprzez realizację
w tych obszarach celów operacyjnych). Można było dokładniej przestawić analizę tych zagadnień,
które obrazują ich realizację w roku 2021. Zdaniem radnej A. Macher zrobiono to bardzo lakonicznie
i zdawkowo.
Nic nie ma w raporcie o współpracy z MZK. W ubiegłym roku poświęcono tej sprawie pół strony,
nadając sprawie tytuł "Trudne tematy, kluczowe decyzje" przekazując słowami wójta tę informację,
a w szczególności przywrócenie linii MZK w Wilkowicach, jako jeden z sukcesów i spełnienie
oczekiwań mieszkańców sołectwa Wilkowice. Nie piszemy o tym w tym roku.
Cieszy to, że bardzo dużo w raporcie mówi się o problemach i zagrożeniach i to jest ważne, jest
bardzo dużo o inwestycjach, o ekologii o walce o czyste powietrze. W tabelce wykazany jest remont
drogi ul. Wiśniowej i Ornej w sołectwie Bystrej, który ma być realizowany z Rządowego Funduszu
Rozwoju Dróg. Jest to jednaj napisane w taki sposób, że jak ktoś to czyta, odnosi wrażenie, że remont
ten został przeprowadzony.
Dobrze, że w raporcie zawarty jest aspekt pandemiczny, bo nie możemy ukrywać, że to był ciężki rok.
On wpłynął na wszystkich, na społeczność samorządową, na wszystkich mieszkańców. Wychodzi
jednak na to, że mniej się działo a działo się bardzo dużo. Jest dużo o sporcie, o osiągnięciach
sportowych, o olimpijczykach. Nie ma nic w raporcie o infrastrukturze sportowej - w tabelkach
trzeba szukać, gdzie jakie inwestycje przeprowadzono. Bardzo ogólnikowo mówi się
o zorganizowanych imprezach. A przecież w czasie pandemii udało się zorganizować kilka znaczących
i prestiżowych imprez.
Bardzo mało jest o kulturze, o imprezach, o osiągnięciach ludzi kultury, nowych inicjatywach
biblioteki i GOK-u wraz z filiami. Raport tworzy się przecież na postawie informacji z jednostek
organizacyjnych. Nic się nie pisze o organizacji Bystrzańskiego Festiwalu Filmowego z interaktywną
wystawą "Misja po układzie słonecznym", gdzie byt namiot planetarny z symulacją warunków
panujących na planecie Wenus. Unikatowa sprawa w skali kraju. Nie wspomina się o znaczącym,
o zasięgu ogólnokrajowym, konkursie rzeźby i malarstwa na szkle o polskich tradycjach rodzinnych,
organizowanym przez Gminną Bibliotekę Publiczną. Lakoniczna informacja o odpuście pasterskim



w Wilkowicach, a było to wielkie wydarzenie w ramach Roku Górali Polskich w woj. Śląskim,
połączone z odsłonięciem muralu i konferencją z wykładami o pasterskich tradycjach na naszym
terenie. Było to spotkanie przedstawicieli z Beskidu Śląskiego, Małego i Żywieckiego w towarzystwie
całego Zarządu Województwa Śląskiego.

Nie ma informacji o XVIII Powiatowych Zawodach Sikawek Strażackich i Otwartych Zawodach Sikawek
Konnych o Puchar Wójta - w lipcu 2021r. - udział wzięły drużyny z powiatu bielskiego, woj. Śląskiego
oraz z woj. małopolskiego i opolskiego.
Nie ma informacji o Gminnej Bibliotece Publicznej, że ma 3 miejsce w powiecie w ocenie całokształtu
działalności za 2021 w ocenie Śląskiej Biblioteki Publicznej.
Dobrze, że piszemy o tym, że Przewodniczący Rady Gminy został laureatem rankingu
samorządowego. Nie ma natomiast informacji, że nasz nauczyciel został nauczycielem na medal
powiatu bielskiego w kategorii klas IV-VIII, nadanym w rankingu Dziennika Zachodniego.
Strasznie jest mało informacji o osiągnięciach naszych uczniów. Wyszczególniono tylko sukcesy
sportowców i uczniów - sportowców. Jest mała zmianka o 5 uczniach - społecznikach i dwóch innych
szkolnych sukcesach. Czyżby nie było znaczących osiągnięć uczniów naszych szkół w konkurach
o zasięgu regionalnym i krajowym.
Dobrze, że jest informacja o 3 miejscu w konkursie "Rosnąca odporność" za największy wzrost
poziomu zaszczepienia mieszkańców przeciwko COVID- 19. Nie ma nic o przygotowanej w roku 2021
procedurze na szczepienia przeciwko pneumokokom.

W raporcie są wymienione wszystkie programy, wszystkie strategiczne dokumenty ważne dla gminy.
Jednakże skończyła się już strategia Rozwoju Kultury Fizycznej i Turystyki na lata 2016 - 2020, już nie
obowiązuje. Nie jest zaktualizowana, nie ma nowej. Jest próżnia. Czy nie należało wspomnieć, że
obowiązuje jeszcze ta do roku 2020 albo, że w przygotowaniu jest dokument, który będzie częścią
ogólnej strategii obowiązującej do roku 2030. Trzeba było to przedyskutować z Komisją Sportu, tak,
aby rzeczy ważne znalazły się w raporcie.

Jeżeli chodzi o promocję. Bardzo mało o promocyjnych przedsięwzięciach. Na posiedzeniu każdej
komisji, sesji opieramy się na artykułach z naszej gazetki. Nie piszemy o tym w raporcie, że
systematycznie wydajemy miesięcznik gminy, że jest unowocześniana strona internatowa, że się
rozszerza komunikacja przez portale społecznościowe.
Przez to, że takich drobiazgów brakuje, może to nie są drobiazgi, to wydaje się czytając raport, że
w tej gminie wiele się nie działo, a działo się dużo.
Trzeba się zastanowić, czy nie opracować założeń głównych, ramowych obszarów, które powinny być
zamieszczone w raporcie.

Są osiągnięcia gminy, są rankingi, jest sport i właściwie koniec.
Może należało wypunktować przyjęcie po 8 latach nowego statutu gminy i statutów sołectw.
Radna stwierdziła, że nie ma monopolu na wiedzę o raportach, nie krytykuje tego raportu. Natomiast
stwierdziła, że wydaje się jej, że raport nie odzwierciedla tego, co faktycznie się w tej gminie dzieje,
a dzieje się bardzo dużo. Chciałaby, aby w takim dokumencie jak raport w sposób zwięzły, bardzo
konkretny było to wyszczególnione. To jest jeszcze nowość taka ustawodawcy czy dla samorządów
lokalnych, nie ma jeszcze takiej tradycji czytania tego dokumentu, jako lektury. Ale może to będzie
taka lektura dla mieszkańców, może będą mieszkańcy zaglądać do tego dokumentu, jako takiej
kroniki i zwracać na pewne rzeczy uwagę.
Dodała, że w raporcie brak również informacji na temat bezpieczeństwa, nie ma informacji na temat
dofinansowania szpitali. Informacja na temat wspomagania przez Gminę Wilkowice służb
mundurowych powinna być ujęta w raporcie.

Głos zabrał Wójt, który podziękował za uwagi radnej A. Macher. Dodał, że gazeta to też promocja. Ona
zawiera bardzo dużo informacji. Zmienamy ją, dokładamy pewne elementy np. inwestycje - co dzieje
się w naszej gminie.



Oczywiście nie debatujemy o artykule tylko nad raportem. Ten artykuł to miała być właśnie lektura
obowiązkowa o której mówiła radna A. Macher. Podkreślił, że zależy mu na tym, aby ludzie interesując
się tą miejscowością, sięgali również do faktów.

Wójt dodał, że popełniliśmy błąd nie analizując pewnych rzeczy bardzo szczegółowo. Skupiliśmy się na
rzeczach ważnych i istotnych.
Będzimy się nad tymi rzeczami zastanawiać przed opracowaniem kolejnego rapotu.
Podziękował za głos radnej A. Macher, ważny głos. To, co zgłosiła radna będzie ważnym elementem do
tworzenia raportu w przyszłym roku.
Dodał, że strategia rozwoju gminy i studium to ważne dokumentu dla Gminy Wilkowice, które
będziemy podejmowali w 2022 r. i znajdą one odzwierciedlenie w kolejnym raporcie.

Radna M. Olma podziękowała za opracowanie raportu o stanie gminy. Podziękowała radnej A. Macher
za uwagi i za informację o pracy nad statutem Gminy Wilkowice. Dodała, że aceptuje raport w takiej
wersji jaki jest.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że każdy może wskazać elementy w raporcie, które
niekoniecznie chciałby, aby się w nim znalazły lub też takie, które powinny się znaleźć w raporcie.
To są wewnętrzne odczucia każdego. Nie mamy uchwały rady regulującej, co raport ma zawierać.
O tym trzeba pomyśleć wcześniej, bo opracowanie raportu to proces długotrwały i szereg osób jest
w przygotowanie tego dokumentu zaangażowanych. Dodała, że zgadza się z wypowiedzią radnej
A. Macher, ale nie w każdym aspekcie. Trudno byłoby wskazać w raporcie wszystkie informacje
o których była mowa.
Dodał, że akceptuje raport w takiej wersji w jakiej jest.

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2021.

Po przeprowadzeniu debaty nad raportem Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały
w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2021.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2021.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Witkowice za 2021 r. podjęta została
jednogłośnie.

Wójt podziękował za wotum zaufania. To laurka za miniony rok, ale daje też motywację, że to, co
Wójt robi jest dobre i stanowi paliwo napędowe do pracy w kolejnym roku.
Wójt stwierdził, że jest dumny z tego, co już się stało. Jeżeli tak będzie przebiegał ten rok do końca, to
będziemy zadowoleni jak wiele na terenie gminy się dzieje. Tylko potem wszystko to będzie trzeba
wpisać do raportu.

Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Wilkowice za rok 2021 otrzymała nr



Xl.mfi06/2022.

Raport stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy
Wilkowice za 2021 r:

a) omówienie przez Wójta sprawozdań: finansowego, z wykonania budżetu za 2021 r. oraz
informacji o stanie mienia komunalnego,

Powyższą informację przedstawiła P. Skarbnik.
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok zostało sporządzone zgodnie z ustawą o finansach
publicznych, przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej z zachowaniem obowiązującego terminu,
celem zaopiniowania oraz przekazana do wiadomości Przewodniczącemu Rady oraz Radnym Gminy.
Zawiera ono dane wynikające ze sporządzonych sprawozdań finansowych w zakresie wykonania
planu dochodów, planu wydatków, planu przychodów i planu rozchodów.
Przedstawia ono również realizację planu dochodów i wydatków zadań realizowanych w ramach
dotacji, na zadania własne i zlecone, na podstawie porozumień z innymi jednostkami samorządu
terytorialnego (Urząd Marszałkowski, Starostwo Powiatowe), obrazuje wysokość udzielonych dotacji
jednostkom sektora finansów publicznych i spoza sektora finansów publicznych. Sprawozdanie
zawiera również kwoty dochodów i wydatków zadań realizowanych z udziałem środków
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, finansowanie zadań
realizowanych w ramach programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii, wydatkowanie
środków na realizację zadań związanych z utrzymaniem czystości i porządku w gminie, wydatkowanie
środków na realizację zadań wynikających z ustawy o publicznym transporcie drogowym, realizacja
dochodów i wydatków związanych z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze
środowiska oraz zadań wykonywanych przez jednostki pomocnicze (sołectwa) w ramach środków
jakie otrzymały do wykorzystania w 2021 roku.
Sprawozdanie sporządzone jest w układzie - plan pierwotny, plan po zmianach i faktyczne wykonanie,
w szczegółowości uchwalonej przez Radę Gminy.
Sprawozdanie zawiera również część opisową.
Plan dochodów, który po zmianach wynosił 89. 053. 679, 75 złotych wykonano w kwocie 93. 671. 114, 63
złotych, co dało wskaźnik na poziomie 105, 19%. Wpływ na tak dobre wykonanie dochodów miała
dobra ściągalność podatków i opłat lokalnych oraz przekazanie należnych gminie dochodów
z budżetu Państwa. Obserwuje się tendencję wzrostu dochodów z podatków i opłat lokalnych, co
wskazuje na wpływy z przedsiębiorstw, które rozpoczęły i prowadzą działalność w terenach
przemysłowych znajdujących się na terenie gminy. Wpłynęły również środki z RFIL w wysokości
8. 671.317,28 złotych oraz uzupełnienie subwencji ogólnej na zadania bieżące w wysokości
3. 071. 411, 00 zł.

Plan wydatków po zmianach wprowadzonych zarządzeniami Wójta i uchwałami Rady Gminy wynosił
101.000.868,17 złotych i został zrealizowany w kwocie 90.790.318,90 złotych, co dało wskaźnik
realizacji na poziomie 89, 89% z czego: wydatki bieżące - na planowane 70. 803.410, 53 złotych
wydatkowano 67. 151. 398, 79 złotych (94, 84%) natomiast wydatki o charakterze majątkowym na
planowane 30. 197.457,64 złotych przeznaczono 23.638.920,11 złotych (78,28%).
Nie pełny wskaźnik wykonania wydatków bieżących świadczy o wprowadzonych maksymalnych
oszczędnościach przy wydatkowaniu środków natomiast wskaźnik wykonania wydatków
inwestycyjnych wynika z przeprowadzonych procedur przetargowych, jak również z faktu, że niektóre
płatności przesunęły się na 2022 rok.
Kontynuowano prace związane z budową sieci kanalizacyjnej, budową sięgaczy i ich wykupem od
prywatnych inwestorów.



Realizowano zadanie inwestycyjne pn. "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy
Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji", określone umową z Narodowym Funduszem
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie o dofinansowanie Projektu z budżetu Unii
Europejskiej.
Oprócz zadań w zakresie rozbudowy sieci kanalizacyjnej na terenie gminy, do ważniejszych inwestycji
realizowanych w 2021 roku należy zaliczyć:

l. Rozbudowę ul. Agrestowej wraz z budową odwodnienia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego
w Mesznej - zadanie sfinansowane ze środków RFIL.

2. Rozbudowę Szkoły w Mesznej.
3. Budowę Przedszkola Publicznego w Mesznej.
4. Przebudowę ul. Prostej w Wilkowicach.
5. Termomodernizację budynku byłej Strażnicy Przyszpitalnej przy ul. Fatata w Bystrej.
6. Rewitalizację przestrzeni nadbrzeżnej potoku Białka w Bystrej.
7. Udzielenie pomocy dla Szpitala Kolejowego w Wilkowicach-Bystrej.
8. Na podstawie zawartego porozumienia, Gmina przekazała Komendzie Wojewódzkiej Policji

w Katowicach środki finansowe w postaci dotacji celowej w wysokości 17.000,00 zł na zakup
pojazdu służbowego.

9. Na podstawie zawartego porozumienia, Gmina przekazała Komendzie Wojewódzkiej
Państwowej Straży Pożarnej w Katowicach środki finansowe w postaci dotacji celowej
w wysokości 20.000,00 zł na zakup samochodu drabiny dla Komendy Miejskiej PSP w Bielsku-
Białej.

Należy podkreślić, że wszystkie ujęte w planach wydatków inwestycyjnych zadania zostały
zrealizowane, bądź były w trakcie realizacji.
Z utworzonej rezerwy inwestycyjnej uruchomiona została kwota 215.000,00 złotych. Środkami
wsparto inwestycje w zakresie:

20.000,00 zł- przebudowy wiaty przystankowej w centrum Bystrej,
20.000,00 zł - zagospodarowania przestrzennego na terenie sołectwa Meszna poprzez zakup

i montaż monitoringu wizyjnego,
20.000,00 zł - doposażenia ogólnodostępnego placu zabaw dla dzieci przy ul. Strażackiej

w Wilkowicach,
25.000,00 zł-zakupu samochodu dla OSP Bystra,
6. 500,00 zł - opracowania projektu budowy budynku socjalnegol23. 500,00 zł - zakupu

gruntów,

Realizacja budżetu spowodowała, że na 31. 12.2021 roku, wystąpiła nadwyżka w kwocie
2.880.795, 73 złotych.

W okresie sprawozdawczym udzielono pożyczek:
Klubowi Sportowemu "Bystra" w Bystrej w wysokości 67.312,00 złotych, na wyprzedzające finansowanie
zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej pn. "Strefa promocji
aktywności na świeżym powietrzu w Bystrej",

Stowarzyszeniu Kulturalnemu Miłośników Beskidzkiej Ziemi w Mesznej w wysokości 15.000,00 złotych, na
wyprzedzające finansowanie zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii
Europejskiej pn. "Minifestiwal kulturalny z okazji 450-lecia Bystrej",

Stowarzyszeniu Rozwoju Mesznej w wysokości 59.757,00 złotych, na wyprzedzające finansowanie zadania
realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej pn. "Śladami Białego Jelenia
z herbu Mesznej - utworzenie ścieżki edukacyjno-przyrodniczo-kulturowej ukazującej walory oraz
wzmacniającej potencjał Sołectwa Meszna ,



Gminnemu Ludowemu Klubowi Sportowemu "Wilkowice" w wysokości 20.000,00 złotych, na
wyprzedzające finansowanie zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii
Europejskiej pn. "Klimczok zdobyty - dwa koła i Ty",
Gminnemu Ludowemu Klubowi Sportowemu "Wilkowice" w wysokości 120.000,00 złotych, na
wyprzedzające finansowanie zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii
Europejskiej pn. "Polsko-Słowackie szkolenie trenerów piłki nożnej",

Gminnemu Ludowemu Klubowi Sportowemu "Wilkowice" w wysokości 95. 651, 00 złotych, na
wyprzedzające finansowanie zadania realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii
Europejskiej pn. "Promocja kultury i przyrody pogranicza wśród dzieci"

Gmina w okresie sprawozdawczym nie udzieliła żadnych poręczeń i gwarancji.
W okresie od 01.01 do 31. 12.2021 roku zaciągnięto w WFOŚ i GW w Katowicach pożyczkę w wysokości
199. 250,00 złotych, w NFOŚ i GW w Warszawie pożyczkę w wysokości 6. 155. 687, 81 złotych, oraz kredyt
w wysokości 3. 000. 000,00 zł. Spłacono 2. 086. 417, 90 złotych zobowiązań wynikających z zaciągniętych
w latach poprzednich rat pożyczek i kredytów.
Wydatki związane z obsługą długu publicznego wyniosły 337. 525,72 złotych.

Stan zadłużenia gminy Wilkowice na dzień 31.12.2021 roku wynosił 21.582.075,29 złotych.
Gmina nie posiada zobowiązań długoterminowych z tytułu dostaw towarów i usług, nie wystąpiły
zobowiązania wymagalne.

Gmina wykazuje płynność finansową i w każdym roku, w którym przypadają do spłaty raty kredytów
i pożyczek, wskaźnik określony art. 243 ustawy o finansach publicznych (tj. Dz. U. z 2021 roku póz. 305
z późn. zm. ) zostaje zachowany.

Mienie komunalne

Sprawozdanie z wykonania budżetu zawiera również informację o stanie mienia komunalnego Gminy
Wilkowice. Przedstawia ono stan majątkowy Gminy wszystkich nieruchomości i ruchomości, zmiany
jakie wystąpiły na przestrzeni 2021 roku (darowizny, zasiedzenia, decyzje Wojewody, sprzedaż,
nabycie). Informacja przedstawia ponadto wartość ewidencyjną budynków gminnych, budowli, stan
ruchomego majątku trwałego. Zawiera również elementy finansowego majątku trwałego, jak również
korzyści, jakie z tego majątku pozyskaliśmy czyli: ile gmina dzierżawi gruntów, jakie obiekty zostały
przekazane w trwały zarząd, które z nich są w użytkowaniu.
W/w informacja zawiera również informacje na temat posiadanych akcji i udziałów w spółkach oraz
jakie gmina w 2021 r. pozyskała dochody z majątku gminy.
Ogólna wartość majątku gminy wyniosła 189. 176.437, 46 zł, dochody ze sprzedaży gruntów w roku
2021 wyniosły 372. 309, 10 zł natomiast pozostałe dochody z majątku wynosiły łącznie 437. 581, 16 zł
w tym: z wynajmu i dzierżawy 338.798,35 zł, ze sprzedaży 5.264,06 zł, z użytkowania wieczystego
i trwałego zarządu 44. 559, 96 zł, z przekształcenia prawa użytkowania wieczystego we własność
48.480,93 zł, odszkodowania za zniszczone mienie w kwocie ogólnej 477,86 zł.
Sporządzenie tego sprawozdania poprzedzone zostało inwentaryzacją, szczególnie jeżeli chodzi
o grunty i nieruchomości, dane wynikają bezpośrednio z zapisów ksiąg rachunkowych, są uzgadniane
z geodezją.

WPF

Elementem sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 rok jest informacja o stopniu realizacji zadań
ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dane ujęte w WPF wykazują zgodność w zakresie planu
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów gminy. Zostały w niej opisane wszystkie przyjęte



zadania inwestycyjne realizowane przy udziale środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej
oraz wyłącznie z budżetu gminy. Należy stwierdzić, że realizacja zadań przebiegała zgodnie z planem,
WPF byt aktualizowany w ciągu całego roku na bieżąco.

Uchwałą Nr 4200/11/85/2022 z dnia 24 maja 2022 roku II Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej przedłożone przez Wójta Gminy Wilkowice sprawozdanie z wykonania budżetu za
2021 rok zostało przyjęte i zaopiniowane pozytywnie z zastrzeżeniami.

Gmina sporządziła również sprawozdania finansowe

Sprawozdanie finansowe składa się z dwóch bilansów - bilansu Organu, bilansu zbiorczego
wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy, czyli Urzędu Gminy, Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej, Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli oraz wszystkich jednostek oświatowych, jak również
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji - zawiera ono wszystkie dane ujęte w bilansach tych jednostek.
Do tego bilansu jest dołączone kolejne sprawozdanie - informacja dodatkowa, rachunek zysków
i strat oraz sprawozdanie o zmianach na przepływach funduszy. Te dane, które są ujęte w rachunku
zysku i strat i w sprawozdaniu o zmianach na przepływach funduszy mają odzwierciedlenie w bilansie
wszystkich jednostek. Wszystkie te sprawozdania muszą zachowywać zgodność po stronie zysków
i funduszy jednostki. Ponadto wszystkie zapisy w sprawozdaniu wynikają z zapisów uzgodnionych,
poprzedzonych inwentaryzacją na dzień 31 grudnia 2021 roku wszystkich aktywów i pasywów czyli
zobowiązań, należności majątku gminy wynikających z ksiąg rachunkowych i obowiązku
potwierdzenia sald z poszczególnymi kontrahentami.
Jednostki wypracowały zysk netto w wysokości 27.936.015,59 złotych, stan funduszu jednostki
wynosił 143.451.866,20zł, suma bilansowa po stronie aktywów i pasywów zamknęła się kwotą
180. 403. 481,31 złotych.

Bilans Organu jest bilansem z wykonania budżetu gminy i zawiera niektóre dane ujęte w informacji
z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego.
W tym bilansie Wójt przedstawia stan środków finansowych oraz wynik wykonania budżetu, jako
jednostki samorządu terytorialnego. W bilansie mają odzwierciedlenie niektóre uchwały
np. o wydatkach niewygasających i środkach zgromadzonych na wyodrębnionym rachunku,
zadłużenie gminy z naliczonymi odsetkami.
Sporządzony został również bilans skonsolidowany Gminy. Konsolidacją objęto wszystkie jednostki
dla których organem założycielskim jest Gmina Wilkowice. Włączono do niego również dane
wynikające ze sprawozdania finansowego Spółki zo.o "EKOŁAD". Dla przejrzystości dokonano
eliminacji wzajemnych rozrachunków, jakie wystąpiły na dzień 31.12.2021 roku. Bilans
skonsolidowany zamknął się po stronie aktywów i pasywów 208.196. 123,64 złote.

Wszystkie sprawozdania 2ostaty przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej w ustawowych
terminach.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez
Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 r.

Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Nr4200/ll/3E/2022 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 24 maja 2022 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta
Gminy Wilkowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok. Uchwała będzie stanowiła
załącznik nr 4 do protokołu.
c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej,
Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilkowice w sprawie wykonania budżetu Gminy Wilkowice za
rok 2021 przedstawiła przewodnicząca komisji E. Lenda. Opinia będzie stanowiła załącznik nr 5 do
protokołu.



d) przedstawienie wniosku Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy,
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy K. Seneta poinformowała, że komisja
przyjmuje sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 r. i nie wnosi
żadnych uwag.

e) dyskusja,
Głos zabrał Przewodniczący Rady M. Kwiatek, odnosząc się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
gdzie zawarte są wskazania, że coś było niekompletne, że czegoś brakuje. Pytanie skąd się takie rzeczy
biorą? Między innymi są poruszane kwestie wydatków z końca roku. Poprosił, aby P. Skarbnik złożyła
wyjaśnienia w tej sprawie.

P. Skarbnik wyjaśniła, że Regionalna Izba Obrachunkowa zauważyła, że bardzo istotnie nam się
powiększyły zobowiązania gminy. Dodała, że zobowiązania gminy, to są zobowiązania niewymagalne
i mogą takie występować na koniec roku. W tych zobowiązaniach izba podaje wydatki majątkowe na
kwotę 1.719.412,06 zł i że one wzrosły w stosunku do roku 2020. Wynika to z tego, że te zobowiązania
na kwotę 1.719.412,06 zł stanowią faktury od wykonawców, które wpłynęły do urzędu gminy samym
końcem roku np. 28 grudnia, jedna faktura wpłynęła 31 grudnia więc nie było możliwości zaołacenia
tych faktur w grudniu, dlatego też powstały te zobowiązania niewymagalne. Nie są to zobowiązania
odroczone ani nie mamy żadnych spisanych porozumień z wykonawcami, że musimy przesuwać
terminy płatności, bo nie mamy środków. Są to środki, które w styczniu były pokryte z Rządowego
Funduszu Inwestycji Lokalnych. Była tam faktura od firmy, która rozbudowuje szkołę. Tam też są
podwykonawcy więc gmina nie mogła zapłacić faktur nie mając infromacji, że już podwykonawcy
zostali wypłaceni przez wykonawcę. Na zapłacenie faktury mamy 30 dni a w momencie, kiedy są
podwykonawcy aż 60 dni. Niebyła żadnych odroczonych ani wymagalnych zobowiązań, żadnych
odsetek z tego tytułu gmina nie płaciła. Po prostu były to faktury, które wpłynęły samym końcem roku
z terminem płatności na styczeń czy nawet luty 2022 r.
W stoskunku do roku 2019 te zobowiązania wynosiły aż 7 min a zaobowiązania na zadaniach
inwestycyjnych 5. 050. 000,00 zł.
Wójt przedstawił również pismo wyjaśniające, o które Regionalna Izba Obrachunkowa prosiła i tam
dokładnie wpisano, jaka firma złożyła fakturę, w jakim dniu, z jakim terminem płatności. Wszystko to
Regionalna Izba Obrachunkowa przyjęła zanim wydała opinię.

Wójt wyjaśnił, że powyższe wynika z tego, że rok bilansowy kończy się 31 grudnia a życie toczy się
przez cały czas i stąd wynika, że na dzień 31 nie wszystkie faktury zostały zapłacone. Te faktury muszą
być sprawdzone, opisane, przejść przez odpowiednie działy zanim trafią do księgowości.
Wójt ustosunkował się również do uwagi RIO odnośnie niskiego stopnia sprzedaży dziatek, które
zostały zaplanowane do sprzedaży. Ten niski stopień tj. ponad 54%. Tutaj pojawiła się tak naprawdę
jedna oferta, działka, która okazała się zbędna. W drodze licytacji została osiągnięta dość wysoka cena
stąd tak wysoki poziom wykonania. Trudno było oczekiwać, że gmina będzie sprzedawała wszystkie
nieruchomości, które zakłada, wręcz na siłę. Nie od tego jest gmina.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że w pkt 7 opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej jest
wzmianka, że informacja o stanie mienia nie zawiera wszystkich wymaganych danych. Często w opinii
pojawia się nam, że mamy coś niedołączone. Jak do tego się odnieść i co zrobić, żeby wszystko, co
wymagane było dołączone.
P. Skarbnik stwierdziła, że nie do końca zgadza się z uwagami RIO zawartymi w tym punkcie.
Wyjaśniła, że na końcu informacji o stanie mienia mamy podane kwoty ze sprzedaży, ale innych
składników, tych, których nie ma wymienionych wcześniej.
Jeżeli chodzi o grunty, to na stronie 13 na podsumowaniu tego działu dotyczącego gruntów, w mieniu
komunalnym pojawia się kwota ze sprzedaży gruntów 372.309,10 zł. Nie można więc powiedzieć, że
nie ma tej kwoty w informacji o mieniu gminnym. Być może Regionalna Izba Obrachunkowa nie



zauważyła tych danych na stronie 13. Przy czym faktycznie w podsumowaniu już tej kwoty nie ma, ale
w mieniu gminnym jest.

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 r.

Przewodniczący przedstawił pojekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za
2021 r.

Głosowa no w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 r.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel. Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,

Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 r. podjęta została jednogłośnie.
Uchwała otrzymała nrXLIII/ł07/Z022.

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice absolutorium z tytułu
wykonania budżetu za 2021 rok:

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy
Wilkowice za rok 2021,
Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilkowice w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice
Absolutorium za 2021 r. odczytała przewodnicząca komisji E. Lenda.
Wniosek stanowił będzie załqcznik nr 6 do protokołu.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilkowice,

Uchwałę Nr 4200/1/117/2022 l Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach
z dnia 7 czerwca 2022 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilkowice
odczytał Przewodniczący Rady M. Kwiatek.
Opinia stanowiła będzie załącznik nr 7 do protokołu.

c) głosowanie/podjęcie uchwały

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2021 r. przedstawił Przewodniczący Rady.
Przypomniaf, że głosowanie nad w/w uchwałą należy do wyłącznej właściwości rady gminy i uchwałę
w sprawie absolutorium rada podejmuje bezwględną większością głosów ustawowego składu rady.

Głosowa no w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2021 r.



W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wilkowice absolutorium z tytutu wykonania budżetu za
2021 r. podjęta została jednogłośnie. Uchwała otrzymała nr XLIII/ł08^Z022.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek złożył gratulacje na ręce Wójta Gminy.

Wójt podziękował za jednogłośne decyzje. Wiemy, że nie zawsze w przeszłości tak było.
Jednogłośność pokazuje, że radni nie mają żadnych zastrzeżeń, że idziemy w dobrą stronę. Staramy
się, jako pracownicy przede wszystkim działać na rzecz mieszkańców gminy. Cieszy to, że idziemy
wszyscy razem w tym samym kierunku.

Przewodniczący ogłosił 30 min przerwy.

12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały nr IX/7l/Z015 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2015 r. w sprawie zasad
udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego, tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli

zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach a także odpowiednio w zespołach
prowadzonych przez Gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych nauczycieli,

Przewodniczący wznowił obrady.
Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił A. Kufel Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
iSpraw Społecznych.

Przewodniczący stwierdził brak obecnoci radnego R. Kudzi na sesji. W sesji aktualnie uczestniczyło
14 radnych.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr IX/7]/2015 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2015 r. w sprawie zasad
udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego, tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach a także odpowiednio w zespołach
prowadzonych przez Gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych nauczycieli,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,



Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLII 1/409/2022.

b) upoważnienia dyrektora Szkoły Podstawowej nr l im. Władysława Jagiełły do przyznania dla
terapeuty pedagogicznego minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego wyższej od ustalonej
w przepisach wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 pkt l ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta

Nauczyciela.

Projekt w/w uchwały wraz z uzazadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił A. Kufel Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
i Spraw Społecznych.

Głosowano w s rawie:

upoważnienia dyrektora Szkoły Podstawowej nr l im. Władysława Jagiełły do przyznania dla terapeuty
pedagogicznego minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego wyższej od ustalonej w przepisach
wydanych na podstawie art. 30 ust. 5 pkt l ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/410/2022.

c) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wilkowice na rok szkolny 202^2023,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił A. Kufel Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
iSpraw Społecznych.

Głosowano w s rawie:
ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wilkowice na rok szkolny 1017/1013,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek



NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLI 11/łl 1/2022.

d) zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Dodał, że projrkt był
konsultowany na zebranniach wiejskich w Bystrej, Mesznej i Wilkowicach.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła A. Macher Przewodnicząca Komisji Sportu,
Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy. Komisja zajmowała się projektem w/w uchały jeszcze zanim
trafiła ona na zebrania wiejskie.

Głosowano w s rawie:

zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych,

W niki osowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/41^022.

e) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wilkowice za
pierwsze półrocze roku budżetowego,

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik.
Po 11 latach zmieniamy uchwałę z 2011 r. aktualizując jej treść.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła K. Seneta Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy.

Głosowano w s rawie:
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wilkowice za pierwsze
półrocze roku budżetowego,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek



NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/413^022.

f) określenia zakresu i formy informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej,
w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za pierwsze półrocze roku budżetowego,

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Sytuacja analogiczna jak w przypadku uchwały
w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wilkowice za
pierwsze półrocze roku budżetowego
Po 11 latach zmieniamy uchwałę z 2011 r. aktualizując jej treść.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła K. Seneta Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy.

Głosowano w s rawie:
określenia zakresu i formy informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym
o przebiegu realizacji przedsięwzięć za pierwsze półrocze roku budżetowego.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Otma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/łl^Z022.

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok,

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Zmiany dotyczą zarówno dochodów jak i wydatków.
Dochody budżetu zwiększamy o 496.681,00 zł w tym dochody bieżące o 495.866,00 zł a majątkowe
o 815 zł ze sprzedaży składników majątkowych.
Wydatki budżetu zwiększamy o 936.681,00 zł w tym wydatki bieżąe o 531.681,00 zł a majątkowe
o 405. 000, 00 zł.
Następnie omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.
Zapropnowane zmiany spowodują, że zwiększa nam się decicyt, który zostanie w całości pokryty
wolnymi środkami w kwocie 440. 000 zł.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła K. Seneta Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy.

Przewodniczący Rady M. M. Kwiatek zwrócił uwagę na zapis par. 8 w/w uchwały, który stanowi, że
wprowadza się w § 8 Uchwały Rady Gminy Wilkowice Nr XXXVI 1^57/2021 z dnia 29 grudnia 2021 roku
w sprawie przyjęcia budżetu gminy Wilkowice na 2022 rok - punkt 9- dochody i wydatki na zadania
wynikające z ustawy o publicznym transporcie zbiorowym - zgodnie z załącznikiem nr 14 oraz punkt
10 - dochody i wydatki realizowane z Funduszu Pomocy - zgodnie z załącznikiem nr 15.



Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok,

W nikł losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/41E/2022.

h) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 -
2035.

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik.
W stosunku do poprzedniej uchwły z 31 maja br. proponuje się dokonać następujących zmian w WPF,
w przypadku następujących zadań: "Budowa, rozbudowa, przebudowa dróg wraz z budową
zintegrowanego układu szlaków rowerowych" oraz "Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegająca na
budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 942 ul. Żywiecka w sołectwie Wilkowice".
Następnie P. Skarbnik omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.
Ponadto dostosowujemy kwoty dochodów i wydatków do kwot zawartych w zmianach w budżecie
a w roku 2022 dostosowujemy wysokość wydatków do kwot zawartych w wykazie przedsięwzięć.
W roku 2022 zwiększamy defiyt o kwotę 440. 000 zł, który zostanie pokryty przychodami z wolnych
środków.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła K. Seneta Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022-2035.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Gotiszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XL111^1^Z022.



i) pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Katowicach na pokrycie wydatków
inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu nieoznakowanego dla Komisariatu Policji w Szczyrku

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy K. Seneta. Poinformowała, że
na posiedzeniu komisji budżetowej obecny byt komisarz Jacek Szczypka.
To jest samochód przeznaczony do komisariatu w Szczyrku. Jeden z nieoznakowanych samochodów
jest bardzo wysłużony i wymaga wymiany. To będzie samochód operacyjny do wydziału kryminalnego.
Dodała, że komisja rekomenduje podjęcie w/w aczkolwiek nie jednogłośnie.

Wójt z kolei stwierdził, że wiele zadań spoczywa na gminie. Zabieramy pieniądze z jednego miejsca,
aby dać je na samochód. Trudno jest zmierzyć opłacalność zakupu samochodu dla policji. Prewencja
jest jedną z najważniejszych rzeczy. Flota tych samochodów w woj. śląskim jest przyzwoita, bo ją
modernizujemy i o nią dbamy.
Zaapelował, aby wziąć pod uwagę sprawę bezpieczeństwa i prewencji, zaapelował o podjęcie w/w
uchwały.

Głos zabrała radna A. Macher, która stwierdziła, że została wychowana w duchu szacuku do pracy
służb mundurowych. Ceni i szanuje pracę policjantów w zakresie bezpieczeństwa, ale z drugiej strony
mamy taką sytuację finansową jaką mamy, monitorujemy ją, oszczędzamy a tutaj chemy wydatkować
taką dużą kwotę. Stwierdziła, że nie wie, co w tej sytuacji ma zrobić.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że chodzi kwotę 20.000 zł.

Głosowano w s rawie:

pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Katowicach na pokrycie wydatków
inwestycyjnych związanych z zakupem pojazdu nieoznakowanego dla Komisariatu Policji w Szczyrku.

W niki tasowania

Za: 8, Przeciwko: 3, Wstrzymuję się: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (8)
Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Przeciwko (3)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski

Wstrzymuję się (3)
Dariusz Kanik, Marcin Kwiatek, Alina Macher

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nr XLIII/417/Z022.

j) przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy
Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady M. Kwiatek.



Głosowano w s rawie:

przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy
Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.

Wyniki ełosowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwale nadano nrXLIII/41i/2022.

13. Przyjęcie protokołu z sesji XL11^022. - punkt zdjęto z porządku obrad.

14. Wolne wnioski, komunikaty.
Przewodniczący Rady M. Kwiatek przedstawił korespondecję, która wpłynęła do rady:

- zaproszenie dla radnych na dzień 9 lipca o godz. 9.00 (parking nad bytom zaporą
w Wilkowicach) na ekstremalny maraton górski o puchar dyrektora Lasów Państwowych,

- Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece zachęca do przyłączenia się do podpisania
petycji online. Petycja dotyczy obniżenia stawki VAT na drewno opałowe,

- zwrot korespondecji z Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bielsku - Białej
w sprawie skargi mieszkanki naszej gminy, celem rozpatrzenia według waściwości. Przewodniczący
odczytał uzasadnienie takiego działania. Sprawę skierwano na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji. Dodatkowo mieszkanka gminy złożyła kolejne pismo wyjaśniające w sprawie odnoszące się
do tej całej sytuacji,

- pismo od Wojewody Śląskiego, który przekazał Radzie Gminy Wilkowice do rozpatrzenia
skargę z 22 lutego 2021 roku na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Bystrej ii. Juliana Fałata wraz
z dokumentacją.

Przewodniczący powrócił do sprawy pisma dotyczącego sprzedaży gruntu w strefie przemysłowej.
Temat rozpoznawany byt na posiedzeniu Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska.
Wniosek w sprawie z 23 czerwca br. odczytała przewodnicząca w/w komisji B. Maślanka:
"Z uwagi na pojawienie się nowych okoliczności w przedmiocie sprawy związanej z zakupem lub
zamianą gruntów na terenach strefy przemysłowej Gminy Wilkowice, Komisja Infrastruktury
i Ochrony Środowiska podejmie stosowną decyzję po całkowitym wyjaśnieniu nowych faktów
w sprawie wnioskowanego zbycia lub zamiany"

Głos zabrała Wójt, który wyjaśnił, że mamy informację od właściciela tej działki, że działka zostanie
zbyta w najbliższym czasie. Więc odpowiedź rady jest w zasadzie bezprzedmiotowa. Będziemy czekali
na tę sprzedaż a potem komisja będzie mogła się spotkać z nowym właścicielem i podjąć rozmowy.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie następującego wniosku przez cała radę:
"Z uwagi na pojawienie się nowych okoliczności w przedmiocie sprawy związanej z zakupem lub
zamianą gruntów na terenach strefy przemysłowej Gminy Wilkowice, Rada Gminy Wilkowice
podejmie stosowną decyzję po całkowitym wyjaśnieniu nowych faktów w sprawie wnioskowanego
zbycia lub zamiany".



Wniosek poddał pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

Z uwagi na pojawienie się nowych okoliczności w przedmiocie sprawy związanej z zakupem lub
zamianą gruntów na terenach strefy przemysłowej Gminy Wilkowice, Rada Gminy Wilkowice
podejmie stosowną decyzję po całkowitym wyjaśnieniu nowych faktów w sprawie wnioskowanego
zbycia lub zamiany.

Wyniki ̂ losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Przewodniczący przypomniał o pogrzebie świętej pamięci P. Z. Baneta, który odbędzie się 30 czerwca
2022 r.

15. Zakończenie.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył XLIII sesję Rady Gminy
Wilkowice.

Przewodniczący
Rady Gminy Wilkowice PRZEWODNICZĄCY^ńADY

^Q/C/'^I, ^, I\~IQ ^\
'mSr'MardnKViafekPrzygotował(a): Małgorzata Lempart

^
Przygotowano przy pomocy program eSesja.pl

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany zostaf na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załącznik do protokołu z 29 czerwca 2022 r.

Do w/w protokołu załqczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
l porządku obrad.


